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၂၅.၁.၂၀၁၉ 

ကမၻာ့ေရႊေစ်း              = ၁၂၈၂ /-US$ 

  ျမန္မာ့ေရႊေစ်း               = ၁၀၅၂၈၀၀/က်ပ္ 

  ေဒၚလာေစ်း                = ၁၅၂၇/က်ပ္ 

  CBM Rate              = ၁၅၃၂/က်ပ္ 

  ယူရုိ တစ္ယူရုိ    = ၁၇၃၂.၈ က်ပ္  

  စကၤာပူတစ္ေဒၚလာ       = ၁၁၂၆.၄က်ပ္ 

  စတာလင္ေပါင္တစ္ေပါင္  = ၂၀၀၇.၉က်ပ္ 

  ဂ်ပန္ယန္းတစ္ရာ        = ၁၃၉၅.၇က်ပ္ 

  ၾသစေၾတးလ်တစ္ေဒၚလာ = ၁၀၈၅.၈က်ပ္ 

  တ႐ုတ္ယြမ္ (တစ္ယြမ္)   = ၂၂၅.၆၈က်ပ ္

  အိႏိၵယ႐ူပီး (တစ္႐ူပီး)    = ၂၁.၅၆၅က်ပ္ 

  ကုိရီးယား၀မ္တစ္ရာ      = ၁၃၅.၈၉က်ပ္ 

  မေလးရွားရင္းဂစ္          = ၃၆၉.၇၄က်ပ္ 

  ထုိင္းဘတ္တစ္ဘတ္       = ၄၈.၃၅၁က်ပ္ 
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ဖရဲသီးေစ်းႏႈန္း အနည္းငယ္ျပန္လည္ျမင္႔တက္လာ 
ရွမ္းျပည္နယ္(ေျမာက္ပိုင္း) မူဆယ္ၿမိဳ႕ႏွင့္ ၁၀၅ မိုင္ကုန္သြယ္ေရးဇုန္ၾကားရွိ တရုတ္ 
နယ္စပ္ က်င္စန္းေက်ာ႔ဂိတ္ ျပန္လည္ဖြင့္လွစ္လုိက္ျခင္းေၾကာင့္ ကုန္သြယ္ေရး လုပ္ 
ငန္းမွာ ပံုမွန္အေနအထားတိုင္းျပန္ျဖစ္လာၿပီး ဖရဲသီးေစ်းႏႈန္းလည္း အနည္းငယ္ 
ျပန္လည္ျမင္႔တက္လာေၾကာင္း ေဒသတြင္းရွိသစ္သီးပြဲရံုမ်ားထံမွ သိရွိရသည္။ 

 
 

အဆုိပါဂိတ္ ျပန္လည္ဖြင့္လွစ္ၿပီးေနာက္ပိုင္းတြင္ ယာဥ္ေၾကာပိတ္ဆို႔မႈေလ်ာ့သြား 
ကာ အသီးကားမ်ား ပံုမွန္ျပန္လည္ဝင္ေရာက္လာၿပီး အသီးေစ်းႏႈန္းမွာလည္း ယခု 
ရက္ပိုင္းတြင္ အနည္းငယ္ျပန္လည္ျမင္႔တက္လာေၾကာင္းသိရသည္။ 
အျခားအသီးေစ်းကြက္တြင္လည္း အသီးအမ်ိဳးအစားေပၚမူတည္၍ ေစ်းတက္ေနၿပီ 
ျဖစ္ကာ ေဖေဖာ္ဝါရီလတြင္ တရုတ္ႏွစ္သစ္ကူးခ်ိန္ေရာက္ေတာ့မည္ျဖစ္ျခင္းေၾကာင့္ 
ေတာင္သူမ်ားအတြက္ အဆင္ေျပႏုိင္ေၾကာင္းသိရသည္။ 
တရုတ္ႏွစ္သစ္ကူးခ်ိန္ကို ေစာင့္ၿပီးေတာ့ အသီးေတြကုိခူးထားေၾကာင္း၊ အခု 
ရက္ပိုင္းသြားေရာင္းရတာ အဆင္ေျပေၾကာင္း၊ ယာဥ္ေၾကာအရမ္းႀကီးမပိတ္ဖို႔နဲ႔ 
အသီးေတြမပုပ္ဖို႔ဘဲ ဆုေတာင္းေနရေၾကာင္း၊ ဒီအခ်ိန္ေရာက္ရင္ ေစ်းကေတာ့ 
ရေၾကာင္း သီေပါၿမိဳ႕နယ္မွ ဖရဲစုိက္ေတာင္သူဦးေက်ာ္မ်ိဳးကေျပာသည္။ 
တရုတ္ႏွစ္သစ္ကူးနီးလာျခင္းေၾကာင့္ သစ္သီးေစ်းလံုးဝေျပာင္းသြားျခင္းမ်ိဳးမရိွႏိုင္ 
ေသာ္လည္း အနည္းငယ္တက္လာႏိုင္ေၾကာင္း သိရကာ ေနရပ္ျပန္သြားၾကသည့္ 
ဝယ္လက္အခ်ိဳ႕လည္းရွိေနေၾကာင္းသိရသည္။ 
Source: https://www.facebook.com/myanmaawba/?ref=page_internal 
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တန္ဖုိးနည္း ဝါးကုလားထုိင္ႏွင့္ဝါးစားပြဲမ်ား မုိဘုိင္းလ္စနစ္ျဖင္႔တုိက္႐ုိက္ျဖန္႔ခ်ိေရာင္းခ် 
ျမန္မာ့႐ိုးရာဝါးကုလားထိုင္မ်ားနွင့္ဝါးစားပြဲခုံမ်ားသည္ ေရာင္းအားေကာင္းၿပီး အသံုး 
မ်ားၾကသည္။ တန္ဖိုးနည္းဝါးကုလားထုိင္မ်ားသည္ အလြယ္တကူေရႊ႕ေျပာင္း 
ႏုိင္သည့္အတြက္ ဝယ္ယူမႈမ်ားျပားျခင္းျဖစ္ျပီး လက္ရွိကာလတြင္ ဝါးကုလားထိုင္ 
မ်ားကို စက္ဘီးဆိုင္ကယ္မ်ားျဖင့္တင္ကာ အိမ္အေရာက္တုိက္႐ိုက္ျဖန္႔ခ်ိေရာင္းခ် 
မႈမ်ားကုိ တြင္က်ယ္စြာျပဳလုပ္လာၾကသည္။ စက္ဘီးတစ္စီးဆုိင္ကယ္ တစ္စီးလွ်င္ 
ဝါးကုလားထုိင္အနည္းဆံုးရွစ္လုံးအထိ တင္ကာေရာင္းခ်ၾကသည္။ ဝါးကုလားထိုင္ 
တစ္လံုးလွ်င္ ေငြက်ပ္ ၄၅ဝဝႏႈန္းျဖင့္ အိမ္အေရာက္ပို႔ေဆာင္ေပးသည္။ 
ဝါးကုလားထုိင္ႏွင့္အတူ ဝါးပစၥည္းမ်ားကုိ အမ်ားအားျဖင့္မွ်င္ဝါးျဖင့္ျပဳလုပ္ၾကသည္။ 
ဝါးထည္ပစၥည္းမ်ားတြင္ ဝယ္ယူသူအႀကိဳက္ပံုစံအမ်ဳိမ်ဳိးျပဳလုပ္ၾကသည္။ ဝါးကုလား 
ထုိင္ျပဳလုပ္ရာတြင္ တစ္ေယာက္ထုိင္ကုလားထုိင္၊ ႏွစ္ေယာက္ထုိင္ကုလားထုိင္၊ 

သုံးေယာက္ထုိင္ကုလားထုိင္မ်ားအျဖစ္ျပဳလုပ္ၾကသည္။ ဝါးစားပြဲမ်ားျပဳလုပ္ရာတြင္ တစ္ထပ္႐ိုး႐ိုးဝါးစားပြဲခုံ၊ ႏွစ္ထပ္ 
ဝါးစားပြဲခုံမ်ားအျဖစ္ျပဳလုပ္ေရာင္းခ်ၾကသည္။ ဝါးကုလားထုိင္ႏွင့္ ဝါးထည္ပစၥည္းမ်ားကုိ တစ္ႏွစ္ပတ္လုံးျပဳလုပ္ ေရာင္းခ် 
ၾကသည္။ ေစ်းကြက္တြင္ မိုးရာသီေစ်းကြက္မွာအေရာင္းရနည္းၿပီး ေႏြရာသီေစ်းကြက္မွာ ေရာင္းအား အေကာင္းဆုံး 
ျဖစ္သည္။ လက္ရွိကာလတြင္ ေဆာင္းကုန္ခါနီးေစ်းကြက္အတြက္ ဝါးပစၥည္းမ်ားကုိ တြင္က်ယ္စြာ ျပဳလုပ္ေရာင္းခ်လ်က္ 
ရွိသည္။ 
ဝါးကုလားထိုင္ႏွင့္ဝါးအိပ္စင္မ်ား ျပဳလုပ္ရာတြင္အရြယ္အစား အလိုက္အနည္းဆုံးဝါးေလးလုံးမွ ေျခာက္လံုးအထိ အသံုးျပဳ 
ရၿပီး ဝါးပစၥည္းထုတ္လုပ္သူမ်ားမွာ တစ္ေန႔လွ်င္ တစ္ေယာက္ကုလားထုိင္ငါးလုံးမွ ေျခာက္လုံးအထိၿပီးၾကသည္။ အမ်ား 
အားျဖင့္ဝါးပစၥည္းမ်ားကုိ ႏွစ္ေယာက္တစ္တြဲျပဳလုပ္ၾကသည္။ လက္ရွိကာလတြင္ ဝါးကုလားထိုင္မ်ားကုိ ဆုိင္ကယ္မ်ားျဖင့္ 
တင္ေဆာင္ကာ မိုဘုိင္းလ္စနစ္ျဖင့္ ေရာင္းဝယ္မႈမ်ားလာသည္။ ဝါးကုလားထုိင္သုံး ေယာက္ထုိင္ခံု တစ္လုံးလွ်င္ ေငြက်ပ္ 
၇ဝဝဝ မွ ၇၅ဝဝ၊ ႏွစ္ေယာက္ထုိင္ဝါးကုလားထုိင္တစ္လုံးလွ်င္ ေငြက်ပ္ ၄၅ဝဝ၊ ႏွစ္ထပ္ဝါးစားပြဲ တစ္လုံးလွ်င္ ေငြက်ပ္ 
၄ဝဝဝ မွ ၄၅ဝဝ၊ တစ္ေယာက္ထုိင္႐ိုး႐ိုး ဝါးကုလားထုိင္တစ္လုံးလွ်င္ ေငြက်ပ္ ၂၅ဝဝမွ ၃ဝဝဝ၊ ဝါးအိပ္စင္တစ္ခုလွ်င္ေငြက်ပ္ 
၄၅ဝဝ မွ ၅ဝဝဝ ျဖင့္ေရာင္းခ်ၾကသည္။ ဝါးကုလားထိုင္မ်ား၊ ဝါးအိပ္စင္မ်ားႏွင့္အတူ ထန္းလက္ကုလားထိုင္မ်ားကုိပါ 
တြဲဖက္ျပဳလုပ္ေရာင္းခ်မႈမ်ားလည္းရွိေၾကာင္းသိရသည္။ 
Source: http://www.uniondaily.net/News/DetailView.aspx?id=119542&path=Business.aspx 
နယူးဇီလန္ႏိုင္ငံအကူအညီျဖင့္ ႏြားႏုိ႔တစ္ပိႆာလွ်င္ က်ပ္တစ္ေထာင္ျဖင့္ဝယ္ယူမည့္ စခန္းတစ္ခုဖြင့္လွစ္မည္ 

မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီးတံတားဦးၿမိဳ႕နယ္တြင္ နယူးဇီလန္ႏုိင္ငံအကူအညီျဖင့္ ႏြားႏုိ႔တစ္ပိႆာလွ်င္ က်ပ္တစ္ေထာင္ျဖင့္ 
ဝယ္ယူေပးမည့္ စခန္းတစ္ခုကိုဖြင့္လွစ္ရန္စီစဥ္လ်က္ရွိေၾကာင္း ႏုိ႔စားႏြားလုပ္ငန္းရွင္မ်ားထံကသိရသည္။ မႏၲေလးတုိင္း 
အတြင္းရွိ ထြက္ရွိေသာႏြားႏုိ႔မ်ားအား တစ္ပိႆာလွ်င္ က်ပ္ ၇၅ဝ ခန္႔ျဖင့္သာ အဝယ္ဒုိင္ႀကီးမ်ားကဝယ္ယူေနျခင္းမွာ 
တစ္ႏုိင္တစ္ပုိင္ႏြားႏုိ႔ေရာင္းခ်သူမ်ားႏွင့္ လကၠားသြင္းသည့္ ႏုိ႔ထုတ္လုပ္သူမ်ားမွာ အဆင္မေျပသျဖင့္ ယခုကဲ့သို႔ စခန္းတစ္ခု 
ဖြင့္လွစ္ရန္ စီစဥ္ျခင္းျဖစ္သည္။ ႏုိ႔တစ္ပိႆာကိုလကၠားေစ်းက က်ပ္၇၅ဝ ပဲေပးေတာ့ ႏုိ႔ထုတ္လုပ္တဲ့သူေတြက 
အဆင္မေျပၾကေတာ့ဘူး။ ဒါေၾကာင့္ နယူးဇီလန္ႏုိင္ငံနဲ႔ပူးေပါင္းၿပီး ဝယ္ယူတဲ့ေနရာ တစ္ခုကုိျပဳလုပ္ဖို႔စီစဥ္တာျဖစ္ပါတယ္။ 
အခုေတာ့ ေလ့လာမႈေတြလုပ္ေနၿပီဟု ႏုိ႔စားႏြားလုပ္ငန္းရွင္တစ္ဦးကေျပာသည္။ ျပည္တြင္းႏုိ႔ထုတ္လုပ္ျခင္းမ်ားအတြက္ 
ေလ့လာမႈမ်ားျပဳလုပ္ကာ အရည္အေသြးပုိင္းကိုသိရွိေစရန္ ဓာတ္ခြဲစစ္ေဆးျခင္း၊ စစ္ေဆးေတြ႔ရွိခ်က္မ်ားထဲမွာ လုိအပ္သည္ 
မ်ားကုိ ျပင္ဆင္ကာ ႏို႔အရည္အေသြးျမင့္လာေစရန္ လုပ္ေဆာင္ျခင္းတို႔ကိုျပဳလုပ္ၿပီး အရည္အေသြး ျမင့္လာသည္ႏွင့္အမွ် 
သတ္မွတ္ေစ်းႏႈန္းတစ္ခုကို ရရွိလုပ္ေဆာင္သြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္းသိရသည္။ လက္ရွိပူးေပါင္းသည့္ နယူးဇီလန္ႏုိင္ငံမွ 
ကမၻာတြင္ ႏုိ႔စားႏြားေမြးျမဴေရးလုပ္ငန္းျဖင့္ ေအာင္ျမင္ေနေသာႏိုင္ငံျဖစ္ျခင္းေၾကာင့္ ၄င္းတုိ႔မွနည္းပညာမ်ား၊ ေစ်းကြက္ 
ပုိင္းဆိုင္ရာမ်ားကုိရရွိကာ ႏုိ႔လုပ္ငန္းပုိမုိက်ယ္ျပန္႔လာေစရန္ ယခုကဲ့သုိ႔လုပ္ေဆာင္ျခင္းျဖစ္သည္။ နယူးဇီလန္ႏုိင္ငံမွ 
ေမြးျမဴမႈပုံစံမ်ားကုိ သိရွိေစရန္အတြက္ ေဖေဖာ္ဝါရီထဲတြင္ အဆိုပါႏုိင္ငံသုိ႔ ျမန္မာႏုိင္ငံမွေမြးျမဴသူ ၁ဝ ဦးခန္႔ သြားေရာက္ 
ေလ့လာသြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္းသိရသည္။ 
Source: http://www.uniondaily.net/News/DetailView.aspx?id=119597&path=InternationalNews.aspx 
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ေရာ္ဘာထုတ္လုပ္မႈ တုိးတက္လာေသာ္လည္း တ႐ုတ္အဝယ္နည္းသျဖင့္ေစ်းက် 

ေရာ္ဘာထုတ္လုပ္မႈတိုးတက္လာေသာ္လည္း တ႐ုတ္အဝယ္ေလ်ာ့နည္းသျဖင့္ ေစ်းႏႈန္းက်ဆင္းလ်က္ရွိေၾကာင္း ေရာ္ဘာ 
စိုက္ပ်ိဳးထုတ္လုပ္သူမ်ားထံမွ သတင္းရရွိသည္။ လက္ရွိတြင္ ျပည္တြင္းေရာ္ဘာထုတ္လုပ္မႈ တုိးမ်ားလာေသာ္လည္း တ႐ုတ္ 
ဝယ္လက္မ်ား၏ ဝယ္လုိအားေလ်ာ့နည္းလာျခင္းေၾကာင့္ ေရာ္ဘာေစ်းႏႈန္းက်ဆင္းေနျခင္းျဖစ္ေၾကာင္းသိရသည္။ 
မြန္ျပည္နယ္ေရာ္ဘာစုိက္ပ်ိဳး ထုတ္လုပ္သူဦးတင္လွက ေရာ္ဘာေစ်းႏႈန္းက အရင္ၿပီးခဲ့တဲ့ႏွစ္ေတြမွာ တစ္ေပါင္ ကုိ ၁၃ဝဝ 
က်ပ္၊ ၁ဝဝဝ က်ပ္ေလာက္ရခဲ့ေပမယ့္ အခုႏွစ္စတည္းက က်ပ္ ၇ဝဝ ေက်ာ္ပဲရွိေနတယ္။ ေစ်းကမတက္လာေတာ့ဘူး။ 
ထုတ္လုပ္မႈမ်ားတယ္။ အရည္အေသြးေကာင္းေတြလည္းရွိလာေပမယ့္ တ႐ုတ္ႏွစ္ကူးကလည္းရွိေနေတာ့ တ႐ုတ္ဘက္က 
အဝယ္ေလ်ာ့တယ္။ ဒါေတြေၾကာင့္ ေစ်းကက်ေနတယ္လုိ႔ ဇန္နဝါရီ ၂၄ ရက္က ဒီမိုကေရစီတူေဒးသို႔ေျပာသည္။ 
ၿပီးခဲ့သည့္ႏွစ္အတြင္း ျပည္တြင္းေရာ္ဘာေစ်းႏႈန္းမ်ားသည္ တစ္ေပါင္လွ်င္ က်ပ္ ၁ဝဝဝ ဝန္းက်င္အထိရရွိခဲ့ေသာ္လည္း 
လက္ရွိတြင္ တစ္ေပါင္လွ်င္ က်ပ္ ၇၅ဝ ခန္႔သာရရိွေၾကာင္းသိရသည္။ ေစ်းကေဒသေပၚမူတည္ၿပီးကြဲျပားေၾကာင္း၊ လက္ရိွမွာ 
တစ္ေပါင္ က်ပ ္ ၇ဝဝ နဲ႔ ၈ဝဝ က်ပ္ၾကားမွာသာရရွိေၾကာင္း၊ တ႐ုတ္ႏွစ္ကူးၿပီးရင္ေတာ့ တ႐ုတ္ဝယ္လက္ေတြျပန္ဝင္လာ 
တဲ့အခါ ေစ်းကျပန္တက္မယ့္အေနအထားရိွေၾကာင္း၊ ေရာ္ဘာေတြ ေစ်းေကာင္းရရွိေပမယ့္ လုပ္သားရွားပါးတာကို ေရာ္ဘာ 
လုပ္ငန္းရွင္ေတြအားလုံး ခံစားေနရေၾကာင္းေျပာသည္။ 
ျပည္တြင္းေရာ္ဘာလုပ္ငန္းမ်ား၏ လုပ္သားအမ်ားစုမွာ ျပည္ပႏိုင္ငံမ်ားသို႔ ေျပာင္းေရႊ႕သြားေရာက္လုပ္ကိုငျ္ခင္းမ်ားေၾကာင့္ 
ေရာ္ဘာလုပ္ငန္းမ်ားတြင္ လုပ္သားရွားပါးမႈအခက္အခဲမ်ားျဖင့္ ႀကံဳေတြ႕ေနရျခင္းျဖစ္ၿပီး၊ ေရာ္ဘာစိုက္ပ်ိဳးထုတ္လုပ္သူ 
မ်ားတြင္ နည္းပညာ၊ ေငြေၾကးအရင္းအႏွီးအခက္အခဲေၾကာင့္ အရည္အေသြးျမင့္ ေရာ္ဘာထုတ္လုပ္ႏိုင္မႈမွာလည္း နည္းပါး 
ေနေသးေၾကာင္းသိရသည္။ မြန္ျပည္နယ္က်ိဳက္မေရာၿမိဳ႕ရိွ ေရာ္ဘာစိုက္ပ်ိဳးထုတ္လုပ္သူ ဦးခင္ေမာင္ဝင္းက 
အလုပ္သမားက လုပ္ခမ်ားရင္ရရိွမွာျဖစ္ေပမယ့္ လုပ္ငန္းရွင္ဘက္ၾကည့္ရင္ ႏိုင္ငံျခားန႔ဲယွဥ္ၿပီး ေပးေခၚဖုိ႔ဆိုတာ မျဖစ္ႏိုင္ 
ေၾကာင္း၊ အရည္အေသြးေကာင္း ေရာ္ဘာထုတ္လုပ္ဖို႔က နည္းစနစ္၊ နည္းပညာ၊ အသိဖြံ႕ၿဖိဳးဖို႔ လိုအပ္ေနတာေတြရွိပါတယ္။ 
တ ခ်ိဳ႕နည္းပညာေတြက ေငြေၾကးရိွမွ ေဆာင္ရြက္လုိ႔ရမွာျဖစ္တဲ့အတြက္ ေတာင္သူေတြအေနနဲ႔ မလုပ္ကုိင္ႏိုင္တာရွိတယ။္ 
စီမံကိန္းေတြ အမ်ားႀကီး ႏိုင္ငံတကာကအကူအညီေတြ ရရွိေနခ်ိန္မွာ ဒါကုိလည္း ႏိုင္ငံတကာအကူအညီေတာင္းခံၿပီး စီမံ 
ကိန္းတစ္ခုအေနနဲ႔ ေတာင္သူေတြကို ကူညီေပးဖို႔အစိုးရအေနနဲ႔ ေဆာင္ရြက္ေပးေစခ်င္ေၾကာင္းေျပာခဲ့သည္။ ေရာ္ဘာ 
ထုတ္လုပ္ရာတြင္ အေစးအရည္မွစတင္၍ ေရာ္ဘာမိႈင္းခံျပားထုတ္လုပ္သည့္ အဆင့္အားလံုးတြင္ စနစ္က်နမႈမရွိျခင္း၊ 
တစ္ဆင့္ခ်င္းထုတ္လုပ္ရမည့္အဆင့္မ်ားကုိ မလုိက္နာျခင္း၊ ေရာ္ဘာကို အခဲျပဳလုပ္ရာတြင္ အသုံးျပဳရမည့္ အက္ဆစ္ 
မဟုတ္ဘဲ အက္ဆစ္မ်ိဳးစံု၊ ဓာတ္ေျမၾသဇာမ်ား အသုံးျပဳခဲ့ျခင္းစသည္မ်ားေၾကာင့္ အရည္အေသြးနိမ့္ေသာ ေရာ္ဘာမ်ား 
ထုတ္လုပ္ေနသည့္အေပၚ အရည္အေသြးေကာင္း ေရာ္ဘာမ်ားထုတ္လုပ္ႏိုင္ေစရန္အတြက္ ေရာ္ဘာအသင္းမ်ားအေနျဖင့္ 
နည္းပညာ၊ အသိပည ေပးမႈမ်ားကုိ ေဆာင္ရြက္လ်က္ရွိေၾကာင္းသိရသည္။ 
Source: https://www.yangonmedia.com/economy/item/11347- 

ယခုႏွစ္ ငါး၊ ပုစြန္အစာကုန္ၾကမ္းမ်ား ေစ်းႏႈန္းျမင့္တက္ 
ငါး၊ ပုစြန္ အစာကုန္ၾကမ္းေစ်းႏႈန္းမ်ား ယခုႏွစ္ဇန္နဝါရီလတြင္ ယခင္ႏွစ္ထက္ျမင့္မားေနၿပီး ငါးေမြးျမဴသူမ်ား အ႐ႈံးေပၚ 
ေနသည့္အတြက္  ငါးေမြးျမဴေရးက႑ကုိ အားလုံးပူးေပါင္းၿပီးေဆာင္ရြက္မွသာ အစာေစ်းႏႈန္းထိန္းႏုိင္ၿပီး ငါးေစ်းျပန္လည္ 
ေကာင္းမြန္လာႏုိင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္းသိရသည္။ ၂ဝ၁၉ ခုႏွစ္ ကုန္ၾကမ္းေစ်းႏႈန္းက ၂ဝ၁၇ ခုႏွစ္နဲ႔ ၂ဝ၁၈ ခုႏွစ္ထက္ 
အားလုံးေစ်းႏႈန္းတက္ေၾကာင္း၊    က်တဲ့ကုန္ၾကမ္းမရွိ ေၾကာင္း၊  အထူးသျဖင့္ ဖြဲႏုဆိုရင္ ၂ဝ၁၇ ခုႏွစ္ ဇန္န၀ါရီလ 
က  တစ္ပိႆာကုိ ေငြက်ပ္ ၃၉၆ က်ပ္ရိွေၾကာင္း၊  ၂ဝ၁၈ ခုႏွစ္မွာ  ေငြက်ပ္ ၃၂၄ က်ပ္၊ ၂ဝ၁၉ ခုႏွစ္မွာ ေငြက်ပ္ ၄၁၄ 
က်ပ္ရွိၿပီး ပစၥည္းကသိပ္မထြက္ေၾကာင္း၊ သယ္စရိတ္ေတြက ၿပီးခဲ့တဲ့ႏွစ္ေတြထက္ ဒီႏွစ္မွာတအားတက္ေၾကာင္း၊  ျမန္မာ 
ႏိုင္ငံ ငါး၊ ပုစြန္ အစာထုတ္လုပ္ေရာင္းခ်သူမ်ားအသင္းဥကၠ႒ ေဒါက္တာသက္မွဴးကေျပာသည္။  
ငါး၊ ပုစြန္ အစာကုန္ၾကမ္းေစ်းႏႈန္းသည္ ရာသီဥတုအခက္အခဲေၾကာင့္  ေစ်းတက္သကဲ့သုိ႔ ျပည္ပႏုိင္ငံမ်ားျဖစ္သည္ ့
တ႐ုတ္၏ဝယ္လုိအားျမင့္ေနသည့္အခ်က္မ်ားေၾကာင့္လည္း အစာကုန္ၾကမ္းအားလုံး၏ ေစ်းႏႈန္းသည္  ယခုႏွစ္တြင္ 
တက္ေနျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း၊ ပဲဖတ္သည္ ၂ဝ၁၇ ခုႏွစ္ႏွင့္ ၂ဝ၁၈ ခုႏွစ္တုိ႔တြင္ ေငြက်ပ္ ၁၁၅ဝ ျဖစ္ၿပီး ယခုႏွစ္တြင္ ပဲဖတ္ 
ေစ်းႏႈန္းမွာ ေငြက်ပ္ ၁၂၅ဝ အထိ တက္သြားေၾကာင္းသိရသည္။ 
Source: https://myawady-myawady.blogspot.com/2019/01/ 
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ကျာက်စိမ်းအ ချာထည် ကမ္ဘာ့ ဈးကွက်ရဖိ ့ဥ ရာပအကိုက်လက်ရာြဖစ်ဖိလိ့ 
 
ြပည်တွင်းထတ် ကျာက်စိမ်းအ ချာထည်က ိ ကမ္ဘာ့ ဈးကွက်ဝင်ဖိ ့
ဥ ရာပကဝယ်သူ တ ွ ကိုက်နှစသ်ကတ့ဲ် လက်ရာြဖစ်ဖိလ့ိတယ်လိ ့
မန္တ လးတိင်းဝန်ကီးချုပ် ဒါက်တာ ဇာ်ြမင့် မာငက် ြပာပါတယ်။ 
ဥ ရာပကနှစ်သက်မယ် ့လပ်ငန်း လး တွ ဖာ် ဆာင်နိငမ်ယ်ဆိရင် 
ကာင်း ကာင်း၊ တရတ်ြပည်တစခ်တည်း အားကိးလိမ့ရ ကာင်း 
မဟာ အာင် ြမ ကျာက်မျက်ရတနာ ရာင်းဝယ် ရးစခန်းရဲ  ့ မခ်ဦး 
သစ်နဲ ့ပျကျခင်းဝိင်းဖွင့်ပွဲမှာ ြပာပါတယ်။ 
မန္တ လး မို မ့ှာ မဟာ အာင် ြမ ကျာက်ဝိင်းဟာ နာမည်ကီး 

ကျာက်ဝိင်းြဖစ် ပီး တာ့ ဥပ ဒနဲက့ာကွယ် စာင့် ရှာက် ပးနိင်တယ်လိလ့ည်း ဝန်ကီးချုပ်ကဆိပါတယ်။ မန္တ လးမှာ 
မဟာ အာင် ြမ ကျာက်ဝိင်းက အရင်ကလဲနာမည်ကီးခဲ့တယ်၊ ကာကွယ် ပးဖိ ့ စာင့် ရှာက် ပးဖိလ့ိတယ်၊ ဒီအတွက် 
ဥပ ဒအရကာကွယ် စာင့် ရှာက် ပးနိင်ပါတယ်၊ ပါဝင်ပတ်သက်သအူားလးက ညညီီညွတ်ညတွ်နဲဖ့ွ ဖ့ို းတိးတက် ရး 
လပ် ပးကပါ၊ ကန် တာ်တိန့ိင်ငကထွက်တဲ့ သဘာဝအရငး်အြမစ် တနွဲ ့ ပတ်သက်လာရင်ြပပွဲ တွလပ်ကတယ်၊ 
နိင်ငတငိး်မှာလလဲပ်တဲ့ လပ်ငန်းစဉ်ြဖစ်တယ်၊ ကမ္ဘာသိ အာင်ပမှန်လပ်နိင် အာင် သူတိ ့ ြပာတဲ့ calendar သးတာ 
ပါ့လိ ့ဝန်ကီးချုပက် ြပာပါတယ။် 
မဟာ အာင် ြမ ကျာက်မျက်ရတနာ ရာင်းဝယ် ရးစခန်းရဲ  ့ မခ်ဦးသစ်နဲပ့ျကျခင်းဝိင်းဖငွ့်ပွဲကိ ကျာက်စိမ်း 
ကျာက်မျက်ရတနာမိသားစများနဲ ့ မဟာ အာင် ြမ ကျာက်မျက်ရတနာ ရာင်းဝယ် ရးစခန်း အကျိုး တာ် ဆာင် 
ကာ်မတီ တွက ဦးစီး ပီးဖွင့်ပွဲြပုလပ်ခဲ့ပါတယ်။ ဖွင့်ပွဲကိ ၂၀၁၉ ခနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၁၇ ရက် နက့ ြပုလပ်ခဲ့တာ 
ြဖစ်ပါတယ်။ မဟာ အာင် ြမ ကျာက်မျက်ရတနာ ရာင်းဝယ် ရးစခန်း ပျကျ (အခင်းဝင်ိး) အသစ်တည် ဆာက် 
ရာမှာ ဆင်ိခန်း ပါငး် ၆၁၆ ခန်းရှိ ပီး တာ့ အရင်အ ထာက်အထားရှိသူ ၅၈၃ ဦး ရှိကာ ပိတဲ ့အခနး် ၃၃ ခန်းကိ 
လာက်ထားသ ူ၈၅၁ ဦးကိ မစဲနစ် နဲ ့၂၀၁၈ ခနှစ် ဧပီ ၆ ရက် နက့ မဲ ဖာက် ပးခဲ့တယ်လိသ့ိရပါတယ်။ လက်ရာ 
တွ ကာင်းမှသာ ဈးကွက် ကာင်းလာ ပီး အစိးရအတွက်လည်း အခွန်အခရရှိမှာြဖစ်တယ်လိ ့ ဝန်ကီးချုပ်က 
ဆိပါတယ်။ 
Source:https://www.kumudranews.com/news-32010?fbclid=IwAR1dJSYWcXetswGJA2 
ByDJP54OVjjf3oBivGH_qQtmkKUe5GDmwstL4oItQ 
  
 

မုိးၾကက္သြန္နီမ်ားကုိိ တရုတ္မွ စတင္ဝယ္ယူလာ 
 

ယခုလအတြင္း ထြက္ရွိလာသည့္ မိုးၾကက္သြန္နီမ်ားကို တရုတ္ႏုိင္ငံ 
ဘက္မွ စတင္ဝယ္ယူမႈရိွလာေၾကာင္း မႏၲေလးတုိင္းေဒသႀကီးအတြင္းရွိ 
ၾကက္သြန္ကုန္သည္မ်ားထံမွ သတင္းရရွိသည္။ သုိ႔ေသာ္ တရုတ္ႏိုင္ငံမွ 
မုိးၾကက္သြန္နီမ်ားကို ပိႆာခ်ိန္မ်ားစြာ ဝယ္ယူျခင္းမဟုတ္ေသာ္လည္း၊ 
တရုတ္ႏွစ္သစ္ကူးပြဲေတာ္ၿပီးဆံုးပါက ပိုမိုဝယ္ယူလာမည္ဟု ခန္႔မွန္း 
ထားေၾကာင္း ျမစ္သားၿမိဳ႕နယ္မွ ၾကက္သြန္ကုန္သည္ ဦးဆန္းဝင္းက 
ေျပာသည္။ 
ေလာေလာဆယ္ တရုတ္ဘက္က ၾကက္သြန္ဝယ္တာက အရည္အေသြး 

သိခ်င္လို႔ ဝယ္တာျဖစ္ႏိုင္ေၾကာင္း၊ သူတုိ႔ႏွစ္သစ္ကူးနီးလာလို႔ အေရာင္းအဝယ္ႀကီးႀကီးမားမား မလုပ္ခ်င္ေသးတာလည္း 
ျဖစ္ႏုိင္ေၾကာင္း ဦးဆန္းဝင္းကဆုိသည္။ လတ္တေလာတြင္ မႏၲေလးၿမိဳ႕ ၾကက္သြန္နီေစ်းကြက္သို႔ ျမစ္သားၿမဳိ႕နယ္ႏွင့္ 
စစ္ကုိင္းတုိင္းေဒသႀကီးဘက္မွ မိုးၾကက္သြန္နီမ်ား ဝင္ေရာက္မႈရွိလာေၾကာင္းသိရသည္။ အခုေပၚတ့ဲ မိုးၾကက္သြန္အရည္ 
အေသြးေကာင္းရင္ေတာ့ ေစ်းေကာင္းရမွာျဖစ္ေၾကာင္း၊ ကိုယ့္ဘက္က ၾကက္သြန္က အရည္အေသြးမေကာင္းရင္ေတာ့ 
တရုတ္ဘက္ကဝယ္မွာမဟုတ္ေၾကာင္း၊ မႏွစ္ကလုိမျဖစ္ဖုိ႔လုိေၾကာင္း မႏၲေလးၿမိဳ႕မွၾကက္သြန္ကုန္သည္ ဦးျမင့္ဝင္းက 
ေျပာသည္။  
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ၿပီးခဲ့သည့္ ၂၀၁၈ အတြင္းက မိုးၾကက္သြန္မ်ားေပၚခ်ိန္တြင္ မိုးၾကက္သြန္ အရည္အေသြးမေကာင္းသျဖင့္ တရုတ္ႏိုင္ငံ 
ဘက္မွ အဝယ္နည္းပါးခဲ့သည့္အတြက္ ၾကက္သြန္ေတာင္သူမ်ား အရံႈးေပၚခဲ့ေၾကာင္းသိရသည္။ လက္ရွိတြင္ မႏၱေလးၿမိဳ႕ 
ၾကက္သြန္ေစ်းကြက္သို႔ ၾကက္သြန္ပိႆာခ်ိန္ တစ္သိန္းခန္႔ ေန႔စဥ္ဝင္ေရာက္ေနေၾကာင္းႏွင့္ ၾကက္သြန္ေစ်းမွာ တစ္ပိႆာ 
လွ်င္ ၆၀၀ က်ပ္မွ ၁,၀၀၀ က်ပ္ဝန္းက်င္ထိရွိေနေၾကာင္းသိရသည္။ 
Source: http://www.amiamyanmar.com/detail.aspx?id=5785 
 

ျမန္မာ-တ႐ုတ္ နယ္စပ္ကုန္သြယ္ေရး ၿပီးခ့ဲသည့္ဘ႑ာႏွစ္ကာလတူထက္ ၃၅ ရာခုိင္ႏႈန္းခန္႔ေလ်ာ့နည္း 
ျမန္မာႏုိင္ငံမွ နယ္စပ္ကုန္သြယ္ေရးလမ္းေၾကာင့္ျဖင့္ တ႐ုတ္ႏုိင္ငံသုိ႔ကုန္ပစၥည္းတင္ပို႔မႈသည္ ၿပီးခဲ့သည့္ဘ႑ာႏွစ္ 
ကာလတူထက္ ၃၅ ရာခိုင္ႏႈန္းခန္႔ေလ်ာ့နည္းေၾကာင္း စီးပြားေရးႏွင့္ကူးသန္းေရာင္း၀ယ္ေရး၀န္ႀကီးဌာန ၫႊန္ၾကားေရးမွဴး 
တစ္ဦးကေျပာသည္။ တရားမ၀င္ ကုန္သြယ္မႈတိုက္ဖ်က္ေရးအစီအစဥ္ျဖင့္ ယူနန္အစိုးရက နယ္စပ္တြင္လုံၿခံဳေရး တုိးျမႇင့္ခ် 
ထားၿပီးေနာက္ ႏွစ္ႏုိင္ငံ ျမန္မာပို႔ကုန္ပမာဏေလ်ာ့နည္းျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း  ၎ကေျပာသည္။ 
ဘ႑ာႏွစ္သစ္စတင္ခ်ိန္ ၂၀၁၈ ေအာက္တိုဘာမွ ၂၀၁၉ ဇန္န၀ါရီ ၁၀ ရက္အထိနယ္စပ္မွ တ႐ုတ္ႏုိင္ငံသုိ႔ ျမန္မာပို႔ကုန္ 
ပမာဏ ကန္ေဒၚလာသန္း ၆၇၀   ခန္႔သာ တင္ပို႔ႏုိင္သည္။   ၂၀၁၇ - ၁၈ ဘ႑ာႏွစ္အတြင္း နယ္စပ္မွ တ႐ုတ္ႏုိင္ငံသို႔ 
တင္ပို႔ႏိုင္သည့္ ပမာဏျဖင့္ ႏိႈင္းယွဥ္ပါက ကန္ေဒၚလာ သန္း ၅၃၀ေက်ာ္ ေလ်ာ့နည္းခဲ့သည္။ 
ယူနန္အစိုးရအေနျဖင့္ နယ္စပ္မွ တရားမ၀င္ကုန္ပစၥည္းမ်ား   တင္သြင္းေနမႈတားဆီးၿပီး  တရား၀င္ကုန္သြယ္ေရး 
လမ္းေၾကာင္းျဖင့္သြားလိုေၾကာင္း   တက္ဟုန္းျပည္နယ္ခြဲ ကုန္သည္ႀကီးမ်ားအသင္း ကုိယ္စားလွယ္႐ံုး  ဒါ႐ိုက္တာမစၥတာ 
Li Qigui က ေျပာသည္။သုိ႔ေသာ္ ေရာင္း၀ယ္ခြန္ ၁၃ ရာခိုင္ႏႈန္း အပါအ၀င္ အျခားအခြန္မ်ားက တရား၀င္ ကုန္ပစၥည္း 
၀ယ္ယူမႈကုိ အတားအဆီးျဖစ္ေနသည္။ ထို႔ေၾကာင့္ ျမန္မာ့လယ္ယာထြက္ကုန္မ်ားႏွင့္ ေရထြက္ကုန္အမ်ားစုကုိ တ႐ုတ္ 
ကုန္သည္မ်ားက တရားမ၀င္၀ယ္လုိေၾကာင္း မူဆယ္ၿမိဳ႕ရွိကုန္သည္အခ်ိဳ႕ကေျပာသည္။ 
ႏွစ္ႏုိင္ငံ ကုန္သြယ္ေရးေခ်ာေမြ႕ေစရန္ႏွင့္ တ႐ုတ္ႏုိင္ငံသို႔ ဆန္စပါးအပါအ၀င္ လယ္ယာထြက္ကုန္မ်ား တုိးျမႇင့္တင္ပို႔ႏုိင္ 
ရန္ျမန္မာႏုိင္ငံဘက္က ေတာင္းဆုိထားေသာ္လည္း လက္ရွိအထိ ထူးျခားမႈမရိွေသးေပ။ ႏွစ္ႏုိင္ငံေအာက္ေျခအစိုးရ 
ညႇိႏိႈင္းမႈျဖင့္ ဆန္ႏွင့္ဆန္ကြဲတန္ခ်ိန္ တစ္ေသာင္းခြဲႏွင့္ ေျပာင္းဖူးေစ့ တန္ခ်ိန္တစ္ေသာင္းကို လုပ္ငန္းရွင္အခ်င္းခ်င္း 
သေဘာတူညီမႈျဖင့္ တ႐ုတ္ကုန္သည္မ်ားက တရား၀င္၀ယ္ယူခဲ့သည္။ လက္ရွိအခ်ိန္သည္ တ႐ုတ္ႏွစ္သစ္ကူးပိတ္ရက္ 
နီးလာသျဖင့္  ကုန္သြယ္ေရးလုပ္ငန္းမ်ား ေႏွးေကြးလာသည္ဟု မူဆယ္ၿမိဳ႕ရွိကုန္သည္အခ်ိဳ႕ကေျပာသည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/148319 
 

ျမန္မာနယ္စပ္မွာ စီးပြားေရးဇုန္တခုတည္ေထာင္ဖုိ႔ တရုတ္ႀကိဳးစား 
တရုတ္ျမန္မာစီးပြားေရး ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ေရးဇုန္တခုကို ႏွစ္ႏုိင္ငံနယ္ျခား 
ေဒသမွာ စတင္ထူေထာင္ေနၿပီလုိ႔ တရုတ္အစုိးရအာေဘာ္ Global Times 
သတင္းမွာ မေန႔ကေဖာ္ျပပါတယ္။ အဲဒီဇုန္မွာ ကုန္ထုတ္လုပ္မႈအပါအဝင္ 
တျခားက႑ေတြလည္း ဦးစားေပးမယ္လုိ႔ ဆုိပါတယ္။ ျမန္မာျပည္အေပၚ 
တရုတ္ရဲ႕ပါဝင္ပတ္သက္မႈအေပၚ စုိးရိမ္မႈေတြရွိေနခ်ိန္မွာ ဒီစီမံကိန္းက 
နယ္စပ္ေဒသ တည္ၿငိမ္ေအးခ်မ္းမႈ ထိန္းသိမ္းေရးအတြက္အစီအစဥ္ 
ေကာင္း ျဖစ္ႏိုင္ေခ်ရွိတယ္လို႔ဆိုပါတယ္။  

ျမန္မာအစိုးရက တိုင္းျပည္စီးပြားေရးကုိ ျပန္လည္ထူေထာင္ဖို႔အတြက္ ျပည္ပရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈေတြ လုိလားေနခ်ိန္မွာတရုတ္ 
ျပည္ကလဲ ႏုိင္ငံတကာမွာ သူ႔ရဲ႕ရင္းနွီးျမႇဳပ္ႏံွမႈကုိ တုိးခ်ဲ႕ဖို႔ႀကိဳးစားေနခ်ိန္ျဖစ္ပါတယ္။ ဘယ္လုိပဲျဖစ္ျဖစ္ တရုတ္ရဲ႕ 
ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈနဲ႔ပတ္သက္လို႔ အထင္အျမင္လြဲမွားမႈေတြရွိေနတယ္။ ဒီအေျခအေနေတြက ေရွ႕ဆက္ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္မႈ 
ေတြကုိ မေသမခ်ာျဖစ္ေစတယ္လုိ႔လည္း ဆုိပါတယ္။ျမန္မာနိုင္ငံဟာ အေနာက္ကမာၻနဲ႔ ဆက္ဆံေရးျပန္လည္တည္ေဆာက္ 
ေနပါတယ္။ ဒီအေတာအတြင္းမွာ တရုတ္ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏံွမႈေတြက ျမန္မာ့စီးပြားေရးနလန္ထူဖို႔ အက်ိဳးျဖစ္ေစေပမယ့္၊ 
ျပည္သူတခ်ိဳ႕က နားလည္မႈလြဲေနတယ္လုိ႔ Global Times သတင္းမွာ ေရးသားထားပါတယ္။ 
Source: https://www.facebook.com/rfaburmese/ 
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Thura News Views 
Motor show aims to boost Myanmar car industry  
The Yangon International Motor Show has opened in the commercial capital, aimed at boosting the 
automotive industry in the country. The exhibition opened from January for five days at the Yangon 
Convention Centre. It will feature international brands including BMW, Toyota, Ford, Scania and Suzuki. 
“Our event showcases the latest vehicles from top automotive brands currently avail-able in Myanmar 
along with the latest design concepts, technologies, and innovations currently shaping automotive 
markets across the world,” according to Anothai Eamlumnow, president of the Yangon International Motor 
Show. Myanmar’s automotive industry has seen significant growth in recent years. However, a lack of 
clear policy has stifled expansion more recently. The government's most recent program, the Yangon 
Vehicle Quota Certificate (YVQC), allows buyers to bid for a certificate. It means that they can apply for a 
licence to import their own vehicle into Yangon.  
Rakhine government aims to boost investment  
Rakhine State government will hold an investment fair at Ngapali Beach, in the south of the state, in 
February. It is aimed at promoting trade mainly in the are-as of tourism, fisheries and agriculture. “Our 
aim is to generate investor interest in Rakhine State and draw more funds for development,” U Nyi Pu, 
Rakhine State Chief Minister, was quoted as saying. “We are trying to solve the conflict through economic 
development and new investments,” he said. The Rakhine State Investment Fair will take place from 
February 21 to 23. It is being organised by the state government, with support from Japan. Officials hope 
to attract investment in tourism at Ngapali Beach, in Thandwe Township, as well as at Mrauk-U, famed for 
its ancient temples, and the beach destinations of Gwa and Kyeintali. Meanwhile, in the area of fisheries, 
capital is required to build, upgrade and expand fish farms and processing factories. A boost in the 
agricultural sector requires investment in technology and converting existing farmland. The farmland can 
then be used as agri and aquaculture zones. Other industries that offer potential in the state include 
garment manufacturing, power generation and distribution, education, healthcare and infrastructure, the 
article said. Nyi Pu wanted to point out to potential investors that only some parts of Rakhine State are 
impacted by violence. 
Yoma Land begins sale of City Loft apartments  
Yoma Land has announced that units of its City Loft apartments have opened for sale at Star City. The 
housing project aimed at middle-class buyers, is in Thanlyin Township, on the outskirts of Yangon. Phase 
one of the project is expected to be completed early next year. The units will start at MMK 42 million 
(US$27,000). In the Myanmar Times article, Serge Pun said that a jetty will soon open at Star City. It will 
provide a ferry service to and from downtown Yangon. Pun was also quoted as saying that the Thanlyin 
area will likely see rapid transformation in the coming years. “The northern area of Yangon expanded in 
the past but now Thanlyin and Thilawa in the west will undergo rapid development,” he said.  
CITIC and MAPCO form agri-business centres and rice mills  
China’s CITIC Construction, a subsidiary of the state-owned CITIC Group, has partnered with the 
Myanmar Agribusiness Public Corporation (MAPCO). The project is worth US$ 500 million, involving high-
end rice mills and agri-business service centers across the country, according to an article in Dealstreet 
Asia. The rice mills will be located in Twante Township, Nay Pyi Taw, Kyauktaw, Rakhine State and 
Myaung Mya Township. “The establishment of the high-end rice mills will boost both the local and export 
market,” said Ye Min Aung, managing director of MAPCO. He added that the project is expected to begin 
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this year. The agri-business service centers will also be constructed in 33 townships across the country. 
He also said that the company welcomed. 
Source: Thura Swiss News (Issue 350 Jan 24, 2019) 
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